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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING FINANCIËN EN VEILIGHEID

Datum: 3 februari 2016
Plaats: oude raadzaal
Tijd: 13.10 – 13.45 uur

Aanwezig: de heer B.N. Benjamins (voorzitter, D66), de dames L.R. van Gijlswijk (SP) en E. Akkerman 
(VVD), de heren J.H. Luhoff (D66), B. de Greef (SP), D.J. van der Meide (PvdA), M. van der Glas 
(GroenLinks), W.B. Leemhuis (GroenLinks), A. Sijbolts (Stadspartij), R. Bolle (CDA), E.B. Koopmans 
(ChristenUnie), W.B.P.M. Snelting (Student en Stad) en T. van Zoelen (Partij voor de Dieren)
Namens de griffie: de heer W.T. Meijer (commissiegriffier)
Namens het college: de heren J.M. van Keulen (VVD) bij B3, T. Schroor (D66)
Afwezig: mevrouw A. Kuik (CDA), de heren M.M. van den Anker (Student en Stad), P.E.J. den Oudsten 
(burgemeester)
Verslag: de heer J. Bosma 

A. ALGEMEEN DEEL 
A.1. Opening en mededelingen
De voorzitter:

• Opent de vergadering om 13.00 uur en heet iedereen hartelijk welkom.

A.2. Vaststelling verslag 6 januari 2016
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.

A.3. Vaststelling agenda
De agendapunten B1 en B2 uit de portefeuille van de burgemeester worden 10 februari 2016 behandeld.
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

A.4. Afspraken en planning (alleen punten wethouders)
Er zijn geen vragen of opmerkingen.

A.5. Ingekomen stukken (alleen stukken wethouders)
Er zijn geen vragen, opmerkingen of agenderingen.

A.6. Rondvraag (alleen punten wethouders)
Er zijn geen woordmeldingen.

B. INHOUDELIJK DEEL 
B.3. Evaluatie ICT-visie (collegebrief 18 december 2015)
Dhr. Koopmans (ChristenUnie):

• Constateert dat achter de schermen veel nog handmatig moet gebeuren.
• Leest dat de hoop op Dimpact is gevestigd en dat tegelijk een brede invoering van de visie niet 

realistisch lijkt. Hoe valt dit met elkaar te rijmen?
• Ziet een groot risico voor privacybescherming en informatiebeveiliging in het ontsluiten van data.
• Is sceptisch over outsourcing wat betreft financiële voordelen, bedrijfszekerheid en een passende 

toekomst voor alle medewerkers.
• Vraagt of werken met veel externe bedrijven en startups niet leidt tot lagere beheersbaarheid en 

controle, ook in relatie tot informatiebeveiliging. De kans op fouten lijkt groter.
• Ziet niet alle risico's afgedekt door de meldplicht datalekken en vraagt een toelichting.

Dhr. Snelting (Student en Stad):
• Ziet de nieuwe website nog niet uitblinken in vormgeving en mogelijkheden.
• Vindt het Engelstalige deel te beperkt met alleen informatie over parkeren en registreren. 

De gemeente loopt achter op de Hanzehogeschool, de universiteit en het UMCG.
• Leest dat het KCC Engelstalige antwoorden moet geven ongeacht het gebruikte platform.



Verslag vergadering commissie Financiën en Veiligheid d.d. 3 februari 2016                                2

• Juicht open data toe. Welke mogelijkheden zijn er voor toepassingen? Het zou goed zijn nuttige 
apps, bijvoorbeeld over vuilnisbakken, op de website onder de aandacht te brengen.

• Steunt het betrekken van lokale innovatieve marktpartijen.
Dhr. De Greef (SP):

• Steunt de prioriteit voor terreinen waar al vernieuwing is, zoals het sociaal domein.
• Krijgt veel telefoontjes van ouderen die minder goed zijn met computers. Hoe gaat de gemeente met 

hen om? Dit betreft ook tegemoetkomingen.
• Vindt dat besparing niet het hoofddoel moet zijn. De gemeente moet goede betrouwbare 

ICT-oplossingen kunnen realiseren.
• Is tegen het beschikbaar stellen aan marktpartijen van cliëntinformatie en statistische gegevens. 
• Wijst op de invloed van digitalisering en outsourcing op werkdruk en personele bezetting. Hoe gaat 

het college om met signalen uit de MR?
Mw. Van Gijlswijk (SP):

• Vult aan met een voorbeeld van een mevrouw die werd aangeraden in te loggen met haar DigiD, 
terwijl ze niet wist wat dit was. De gemeente zou meer moeten doen dan het advies in te loggen.

Dhr. Van der Glas (GroenLinks):
• Ziet verbeteringen in de visie, de functionaliteiten van de website, de omgevingsapp en open data.
• Is bezorgd dat Dimpact open source minder bereikbaar zou maken. Kunnen meer partijen niet beter 

een vuist maken? Kunnen gemeente-apps buiten Dimpact niet eenvoudiger via open source?
• Benadrukt het belang van behoud van ICT-kennis in de organisatie. De combinatie ICT en overheid 

komt vaak slecht in het nieuws door gebrek aan interne kennis.
Dhr. Van der Meide (PvdA):

• Komt in het informele deel terug op outsourcing.
• Kan zich grotendeels vinden in de visie.
• Roept op bij de app Meld stad melders niet alleen een ontvangstbevestiging te sturen, maar ook een 

bericht wanneer hun melding tot een oplossende actie heeft geleid. Dit beloont betrokkenheid.
Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren):

• Vindt het terugdringen van papiergebruik een positief aspect van automatisering.
• Lijkt vergoeding van iPads uit het individueel loopbaantraject oneigenlijk gebruik.
• Vraagt zich af in hoeverre open source haalbaar is met werken in de cloud. Hoeveel invloed is er op 

de grote marktpartijen? 
• Ziet dat veel medewerkers de stap naar digitalisering hebben gezet. Er zijn zorgen over outsourcing.
• Deelt de zorgen over privacy in relatie tot outsourcing en innovatie. Hoe zal dit gaan?
• Steunt het streven onafhankelijk te worden van Microsoft.
• Wijst erop dat de knop van Google Translate op de website is verdwenen.

Mw. Akkerman (VVD):
• Juicht de goede resultaten toe, zoals de proef met WOZ-waarde, Mijn GKB en Internet of things.
• Herinnert zich het knelpunt in 2013 van onvoldoende ICT-kennis bij management en bestuur. Is dit 

opgelost? 
• Verwacht een heldere planning voor outsourcing om in 2017 de doelstellingen te gaan halen.

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 
• Juicht digitalisering toe, maar wil voorkomen dat ouderen in de knel komen. 
• Is positief over open data, zoals het inzicht in de begroting.
• Waarschuwt dat veel gemeenten terugkomen op outsourcing, zoals Eindhoven. Leveranciers houden 

zich niet aan afgesproken prijzen en rekenen veel meerwerk. Marktpartijen maken handig gebruik 
van gebrek aan kennis. Neemt het college dergelijke negatieve ervaringen mee?

• Sluit aan bij de vragen over onzekerheid op de werkvloer. Hoe betrekt het college de OR?
Dhr. Luhoff (D66):

• Verbaast zich gezien de beperkte middelen niet dat brede invoering van de visie mislukt is.
• Roemt de successen met open data en social media.
• Is bezorgd dat Groningen niet in de kopgroep blijft. Outsourcing kan een beperking zijn de komende 

periode. Dimpact biedt een kans met partners in de kopgroep te blijven.
• Hecht grote waarde aan privacy, dat des te meer speelt door de decentralisaties.
• Oppert inwoners inzicht te geven in hun cliëntgegevens en wie daar toegang toe heeft gehad.
• Vindt dat Dimpact niet echt prominent aandacht geeft aan open source op de website.
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• Roept op juist binnen Dimpact of de VNG druk te zetten om leverancieronafhankelijk te worden.
• Stelt voor de kostenopbouw van tarieven inzichtelijk te maken aan betalers.

Dhr. Bolle (CDA): 
• Sluit aan bij de bijdragen van ChristenUnie en SP.

Wethouder Schroor:
• Verwijst naar de presentatie en uitwisseling over outsourcing. Dit zal veel vragen beantwoorden.
• Beaamt dat efficiëntere en goedkopere ICT een doelstelling is uit het collegeprogramma.
• Is echter van mening dat de vervolgstap van outsourcing noodzakelijk is om de snelle innovaties bij 

te blijven benen door te leunen op een professionele partij door middel van een goed contract.
• Kiest bewust voor een stevige interne regiefunctie voor onder meer het beheren van contracten en 

het beoordelen van geleverde kwaliteit.
• Haalt de doelstelling van 5 miljoen euro structurele besparing niet (4,5 miljoen euro), evenmin als 

afronding in 2017. Het proces is uitermate zorgvuldig om meerkosten en complicaties te voorkomen.
• Zal hierom incidentele beheersmaatregelen moeten nemen en dekken.
• Antwoordt dat de gemeente nooit geheel digitaal zal opereren, maar altijd minder digitaal vaardigen 

persoonlijk zal moeten blijven ondersteunen. De meeste diensten worden wel digitaal.
• Kan inloggen van DigiD niet overnemen, maar geeft als instructie aan belteams mee zich 

hulpvaardig op te stellen en neemt het signaal van de SP mee.
• Blijft open source en open data binnen Dimpact adresseren en stimuleren.
• Wijst erop dat outsourcen het ingewikkelder maakt. In de huidige situatie hebben veel partijen al 

afgezien van open data voor gemeenten, bij outsourcing zit de efficiëntie voor een deel juist in 
standaardisering en meer afhankelijkheid van leveranciers in de cloud.

• Heeft nadrukkelijk oog voor privacy en waarborgt bijvoorbeeld dat gegevens van burgers niet in 
Amerika opvraagbaar zijn.

• Noemt als voorbeeld van voordelen van standaardisatie de iPad met ontzorging door automatische 
updates. De achterliggende software kan niet gekozen worden.

• Beaamt dat apps buiten Dimpact makkelijker via open source kunnen en doet dit al.
• Zegt toe bij het vervolg van outsourcing duidelijk aan te geven welke dilemma's spelen op het gebied 

van open source en open data en waar het wel of niet kan.
• Loopt met de provincie voorop wat betreft het openstellen van databestanden en blijft dat doen met 

oog voor databescherming en -beheersing.
• Vindt de suggestie interessant cliëntgegevens inzichtelijk te maken en komt hierop terug.
• Heeft geen problemen met het beschikbaar stellen van data over financiën, verkeer, wonen, 

bestemmingen en dergelijke zolang het niet om privacygevoelige gegevens gaat.
• Verbeterde de kennis op managementniveau en complimenteert alle medewerkers met hun 

prestaties. Toch is het college ervan overtuigd dat outsourcing nodig is als vervolgstap. Quint is een 
goede partij om te helpen bij de analyse.

• Verbaast zich over het verdwijnen van de knop van Google Translate en zoekt het uit.
• Antwoordt richting Student en Stad dat niet meer onderdelen professioneel vertaald zullen worden.

Wethouder Van Keulen: 
• Beaamt het belang bij de app Meld stad terug te koppelen welke actie is uitgevoerd en werkt hieraan. 

De backoffice moet hier ook op ingericht zijn. Nadere informatie over de voortgang volgt.

De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging om 13.45 uur.


